
6.4 Koncovky 

 présens futurum imperfektum aorist 

já 

ty 

on/ona/ono 

λυ-ω 

λυ-εις 

λυ-ει 

λυσ-ω 

λυσ-εις 

λυσ-ει 

ἐλυ-ον 

ἐλυ-ες 

ἐλυ-ε(ν) 

ἐλυσ-α 

ἐλυσ-ας 

ἐλυσ-ε(ν) 

my 

vy 

oni/ony 

λυ-οµεν 

λυ-ετε 

λυ-ουσι(ν) 

λυσ-οµεν 

λυσ-ετε 

λυσ-ουσι(ν) 

ἐλυ-οµεν 

ἐλυ-ετε 

ἐλυ-ον 

ἐλυσ-αµεν 

ἐλυσ-ατε 

ἐλυσ-αν 

 

Poznámky 

• Koncovky futura jsou stejné jako koncovky prézentu (je zde však sufix σ, který 

tyto dva časy odlišuje). 

• Prézens, futurum a imperfektum mají na začátku koncovek zvuky „o“ a „e“; pro 

aorist je pak charakteristický zvuk „a“. 

• Koncovky první a druhé osoby množného čísla jsou velmi podobné ve všech 

časech. 

Ve 3. os. sg. aoristu a imperfekta je nepovinné ν, stejně jako ve 3. os. pl. prézentu a 
futura. 


